
Hodnocení sportovních aktivit družstev RC Havířov za rok 2024 

Školky 

na jaře jsme pořádali cvičení pro školky 3 dny v týdnu a od podzimu jsme museli přidat 4. 

den. 

Cvičení se zúčastňuje 7 školek a cca 120 dětí týdně. V současnosti o cvičení projevily zájem 

další 2 školky, tak hledáme možnosti dalšího rozšíření cvičení. 

Družstvo přípravky  
1. Pololetí 2024  

V družstvu trénovalo průměrně 8 dětí dvakrát týdně. Jedná se o děti mladší šesti let, které se 

učí sportovat a seznamují se sportem ragby. Po prázdninách přešli do vyšší kategorie 3 hráči.  

Družstvo trénovali Natalie Parchanská a Ivo Fluder 

 

2. Pololetí 2024  

Tréninková činnost samotného družstva se prakticky zastavila, 2 hráči věkově přípravky 

trénují dvakrát týdně a hrají s družstvem U8 děti.  

Družstvo trénovali trenéři U8 + Natalie Parchanská 
 

Družstvo U8  
1. Pololetí 2024  

V družstvu trénovalo průměrně 10 dětí dvakrát týdně. Družstvo během dubna až června 

odehrálo 6 moravských turnajů, jeden turnaj v Praze – PYRF a Celostátní turnaj v Praze 

(Tatra) hraný jako Přebor republiky. Družstvo se také zúčastnilo zájezdu na turnaj do 

italského Wimercate. Některým hráčům chyběla větší zkušenost, slabší technika a hlavně pak 

chyby v osobní obraně. Po prázdninách přešli do vyšší kategorie 7 hráčů.  

Družstvo trénovali Ondřej Kubala a Lukáš Tyburec.  

 

2. Pololetí 2024  

V družstvu bylo 5 hráčů s průměrnou tréninkovou účastí 3 dětí, tréninky byly opět dvakrát 

týdně. Družstvo během září a října odehrálo 6 turnajů, turnaj v Žilině a jeden turnaj v Praze – 

PYRF. Třetinu družstva tvořili mladší hráči s věkem kolem 6 let a dvě třetiny pak starší hráči, 

avšak polovina z nich neměla větší zkušenosti. Družstvu hlavně chybí vyhranost, zkušenosti a 

nevyrovnanost hráčů ve výkonnosti a obranných dovednostech. Velkým hendikepem je to, že 

polovina hráčů jsou drobnější postavy.  

Družstvo trénovali Ondřej Kubala a Lukáš Tyburec.  

 

Družstvo U10  
1. Pololetí 2024  

V družstvu trénovalo průměrně 9 ze 12 dětí dvakrát týdně. Družstvo během dubna až června 

odehrálo 7 turnajů s dostatečným počtem hráčů a s převážně starším ročníkem a jeden turnaj 

v Praze – PYRF. Družstvo končilo na turnajích v první polovině účastníků. Určitá 

nezkušenost se na hře projevovala v technice a v osobní obraně. Družstvo U10 se v květnu 

zúčastnilo turnaje v zahraničí italského Wimercate, kde obsadilo pěkné 3. místo, když jsme 

porazili o konečné umístění Dragon Brno. Také U10 se Celostátního turnaje v Praze 

(Petrovice) hraný jako Přebor republiky Po prázdninách přešlo do vyšší kategorie 6 hráčů.  

Družstvo trénovali Radomír Kloda a Zlatka Pernická.  

 

 

 



2. Pololetí 2024 

Přechodem 6 hráčů do vyšší kategorie a doplnění 7 hráči nižší kategorie a třemi nováčky mělo 

sice družstvo U10 prakticky na dva týmy, ale nezkušenost a hlavně převaha mladšího ročníku 

předurčovala hrát na turnajích pouze s jedním týmem. V družstvu trénovalo průměrně 10 dětí 

z 14 hráčů, opět dvakrát týdně. Družstvo během září a října odehrálo 7 turnajů, kde ve skupině 

„BASIC“ končili okolo 3. místa, turnaj v Žilině a turnaj v Praze – PYRF . Družstvo bude hrát 

i příští sezónu prakticky ve stejném složení. Přesto družstvo chybí vůdčí osobnost, která by 

družstvo dovedla vyhecovat. Družstvo musí ještě zapracovat na kolektivnějším pojetí hry a 

velkým nedostatkem je slabší míčová technika a osobní obrana. Družstvo stále ještě není 

takticky vyzrálé.  

Družstvo trénovali Radomír Kloda a Zlatka Pernická.  

 

Družstvo U12  
1. Pololetí 2024  

V družstvu trénovalo průměrně 12 hráčů z 16 opět dvakrát týdně. Družstvo během dubna až 

června odehrálo 6 turnajů moravského přeboru, pražský PYRF, brněnský Brno Cup a turnaj v 

italském Vimmercate. V moravském přeboru jsme odehráli 3 turnaje v kategorii Basic, kde 

jsme se umístili na prvním, druhém a třetím místě. Další tři pak v kategorii Major, kde jsme 

skončili jednou druzí a pak předposlední a poslední.  

Na celorepublikových turnajích se nám bohužel nedařilo a výsledkem bylo 20. místo z 25 

účastníků na turnaji PYRF (Prague Youth Rugby Festival), 11. místo z 15 účastníků na turnaji 

Brno Cup a hlavně velmi špatné 13. místo ze 14 týmů na přeboru republiky.  

Na turnaji v Itálii jsme naopak obsadili pěkné 10. místo z 20 týmů.  

Vzhledem k tomu, že pro většinu hráčů se jednalo o první sezonu v kategorii U12 byly 

výsledky celkové sezony lehce rozpačité. Hráči postupně poznávali, že s přechodem do vyšší 

kategorie už si zdaleka nevystačí s individuálním pojetím hry a je celkově potřeba zapracovat 

na kolektivním způsobu hry jak v obraně, tak i v útoku. 

Družstvo trénovali Petr Basel a Klára Kokindová  

 

2. Pololetí 2024  

Na podzim došlo v týmu U12 opět k pohybu v kádru, kdy 6 hráčů přešlo do kategorie U14 a 

naopak byl tým doplněn hráči nově příchozími z U10. V družstvu trénovalo průměrně 14 

hráčů z 19 hráčů U12 a společně s nimi trénovalo také 8 hráčů kategorie U14 opět dvakrát 

týdně. Družstvo během září až listopadu odehrálo 6 turnajů moravského přeboru dva 

celorepublikové turnaje ORF a PYRF a přípravný turnaj v Žilině ŽiMeTu. V Žilině je jednalo 

o přípravný turnaj, kde jsme kombinované družstvo z hráčů U12 a U14 rozdělili na dva 

vyrovnané týmy a obsadili 2 a 4 místo.  

V moravském přeboru jsme odehráli 2 turnaje v kategorii Basic (druhé a první místo) a zbylé 

4 v kategorii Major (3, 3, 2 a 1 místo). 

Na celostátních turnajích jsme zaznamenali posun vzhůru oproti jaru a umístili se na 14. místě 

z 25 družstev na turnaji PYRF a na 9. místě ze 17 družstev na Olomouckém Rugby Festivalu. 

Družstvo se během podzimu zlepšovalo v herních činnostech, zlepšovala se i kolektivní forma 

hry. Ale velkým mínusem celého podzimu byla velká absence na jednotlivých turnajích. V 

podstatě žádný turnaj jsme neodehráli v kompletním složení týmu a velmi tristní byla 

průměrná účast na jednotlivých turnajích. Přestože celková soupiska družstva čítala 19 hráčů, 

tak na turnaje jsme jezdili v průměrném počtu pouhých 11 hráčů. Naopak družstvu velmi 

pomohl fakt, že mnoho zkušenějších hráčů doplňovalo tým v kategorii U14 a tím jejich 

výkonnost rostla. Celkově je vidět posun hry, ale stále nás brzdí nedostatky v technice, obraně 

a kolektivní hře.  

Družstvo trénovali Klára Kokindová a Petr Basel.  



Družstvo U14  
Po dlouhé době se nám povedlo ustavit vlastní družstvo v kategorii U14. Kádr tvořilo 9 hráčů 

Havířova a 9 hráčů partnerského klubu ze Žiliny. Doplňováni byli zkušenějšími hráči z 

kategorie U12. Vzhledem k tomu, že pro všechny hráče týmu se jednalo o první zkušenosti s 

hrou na celé hřiště, přihlásili jsme tým do rozvojové ligy.  

První turnaj této ligy jsme sehráli ve Zlíně s týmem RAB Brno a B týmem Zlína. Druhý turnaj 

jsme odehráli na Dragonu Brno opět s RAB a také s B týmem domácího Dragonu. Oba 

turnaje byly hlavně ve znamení sbírání zkušeností a tak přestože jsme na nich ani jednou 

nevyhráli, tak byly velmi přínosné pro všechny naše hráče. Pak jsme v rámci této soutěže 

odehráli ještě dvě dvojutkání na domácím hřišti s RAB. Při prvním z nich jsme dokonce 

zaznamenali první výhru týmu v této kategorii. V posledním dvojutkání podzimu nám to však 

soupeř vrátil i úroky a odvezl si vysokou výhru. 

Družstvo trénovali Jožka Hodás, Patrik Kovács a Petr Basel. 

 

Družstvo U16  
Družstvo bylo spojeno s SMH Ostrava a hrálo pod hlavičkou SMH Ostrava/RC Havířov. V 

týmu je hodně nových hráčů, kteří se postupně ragby učí. Na kvalitě hry to je vidět a tým 

sbírá potřebné zkušenosti a výkonnostně patří do středu tabulky. Hráči pravidelně trénují s 

muži a nebo jezdí do Ostravy. V týmu máme momentálně 5 hráčů. 

Bratry Juříky, Mikuláše Daňhela, Mikuláše Kalouska a Matěje Adamíka. 

 

Družstvo U18 - U19  

Krátké hodnocení kategorie U19 za sezónu 2024 

Jedná se o hráče Matyáš Daňhel, Matěj Cebák, Antonín Tržický, Tomáš Krajina, Michal 

Audy, Jiří Kusník a od podzimu ještě Samuel Potužák. Ten ale odmítal jezdit do Brna a v 

lednu 2025 skončil úplně. 

Jelikož nemáme dostatek hráčů v této kategorii, byli nuceni trénovat a hrát ve společenství 

Ostravy a Bystrce Brno. Matějové a Tonda jsou hráči roje a svůj úkol splnili velmi dobře a 

jsou oporami týmu. Maty, Tomáš,  Michal a Jirka jsou útočníci, Maty fungoval i jako 

všestranný hráč na mlýnovce nebo útokovce. Bohužel Jirka Kusník má ragby jako doplňkový 

sport (hokejista) ale jeho přístup byl 100%.  Maty se svým přístupem k tréninku a k zápasům 

je vzorem pro ostatní hráče. Pro Havířovské může být velmi dobrou posilou. Tomáš bohužel z 

důvodu zranění musel vypustit skoro půl sezóny, ale již se snaží vše dohnat. Horší to je 

s Michalem, na kterého se nedá 100% spolehnout a i když má potenciál, chybí disciplína a 

přístup k tréninku i k zápasům. Matěj co by bývalý hokejista si rychle osvojil pravidla a 

nastupuje v každém zápase v první nebo druhé řadě a za své výkony se nemusí stydět. Tonda 

je dobrý hráč roje je schopen zahrát jakýkoli post a je schopen házet i auty. Chybí mu však 

disciplína přístupu k tréninku. Bohužel hráči mají kolem 17 let a to je velmi obtížný věk. 

Chybí také snaha tvořit hru a vymýšlet nové věci. Pokud budou schopni vydržet, budou 

dobrou posilou pro tým Havířovských mužů. I když sezóna nezačala moc dobře, pod vedením 

Karla Opravila a novým trenérem Pavlem Pohankou se tým více zaměřil na hru a tvoření 

situací začala se karta obracet a týmu se vedlo. Příprava v Bystrci je trochu na jiné úrovni a 

jsem rád, že Patrik umožnil spojení právě s tímto klubem. 

Výsledky společenství: 

Bystrc – Slavie  22:21  Bystrc – Praha   29:15 

Bystrc – Petrovice 14:17  Bystrc – Tatra   0:41 

Říčany – Bystrc  31:0  Sparta – Bystrc  29:12 

Praha – Bystrc   50:12 



Tým hodnotím kladně je však třeba být důslednější v přípravě jak na tréninky, tak na zápasy a 

snažit se aby se hráči více zapojovali do aktivit klubu a učili se samostatnosti. 
 

Družstvo Muži  
Soutěže České ragbyové unie (ČSRU) jsou rozdělené na 2 části. Jarní část ligová a podzimní 

část Pohár ČSRU.V jarní ligové části jsme se zúčastnili 2. ligy (3. nejvyšší soutěž), ve které 

bylo celkem 6 týmů. V soutěži jsme se celkově umístili na 4. místě 

V podzimní části jsme v poháru hráli ve skupině D a s bilancí 5 výher a 1 porážky jsme 

skupinu vyhráli. Následně jsme v play off hráli o postup do skupiny C, zápas jsme smolně 

prohráli v prodloužení, a tak pro rok 2025 zůstáváme ve skupině D. 

V červenci jsme se zúčastnili MČR 7 (ragby o 7 hráčích), kde jsme celkově skončili na 4. 

místě úrovně B (rozvojová úroveň). 

Tréninková účast mužů je velmi slabá až zarážející s průměrem 5,72 hráče na tréninku. 

Potenciál týmu je velký, když vezmeme v potaz podzimní šňůru výher a prohra v play off v 

prodloužení ve Zlíně, který ještě v roce 2023 hrál extraligu. Na podzim jsme měli 27 tréninků 

a na 7 bylo více než 10 hráčů. 

 

Klubová Akademie 

na podzim jsme založili klubovou akademii pro talentované hráče. Akademie je pod záštitou 

ČSRU bohužel zatím bez finanční. Celkem je v programu zapojeno 42 hráčů od U12 – U23. 

Klubová akademie je důležitá pro případnou možnost účasti v reprezentacích. 

 

Náborová činnost 

v roce 2024 jsme se zúčastnili 2 náborových akcí Týden Mobility, Kroužkobraní pořádaných 

městem. 

Dále pravidelně rozdáváme letáky na začátek školního roku a pololetí. Celkem přišlo 19 

nových hráčů, z nichž 5 skončilo trénovat. 

Nedaří se nám dlouhodobě dodržovat harmonogram náborů a to hlavně vše skloubit s 

mediální a propagační komisí, kdy se tato nově ustanovená komise zatím rozkoukává a vše 

poměrně dlouho trvá. (letáky, videa, a další propagační materiál). 

V roce 2024 jsme také z různých důvodů neudělali nebo byly špatně připravené náborové 

akce „Přiveď svého kamaráda,“ „týden ragby,“ „srdce v pohybu-školky,“ „Havířovský den v 

pohybu“. 

Očekávám, že tento rok by tyto akce měli být lépe připravené a mělo by těchto akcí být více. 

Např. Hyundai Day, Festival sportu, Colours of Ostrava atd. 

 

Trenéři a Patrik Kovács, sportovní ředitel. 


